
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

ZÁPIS

25. řádné zasedaní Zastupitelstva města Karviné, konané dne 21.03.2022
Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno

Členové ZM 41 37 3 1

Vedoucí odborů MMK 9 9 0 0

Občané, hosté 0 9 0 0

Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil primátor Ing. Jan Wolf. V době zahájení bylo přítomno 36 členů 
zastupitelstva města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Ze zasedání ZM Karviné se omluvili:  Mgr. Petr Juras, 
Mgr. Wieslaw Farana, Bc. Žaneta Gebauerová, v průběhu zasedání pan Stanislav Sobel, neomluven Bc. Jiří 
Holovka.
Byly určeny tyto sčitatelky: Bc. Petra Klapsiová, Tamara Hercigová, Ivana Legerová a Romana Plecháčová. 
Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 25. zasedání Zastupitelstva města Karviné 
pověřil paní Janu Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu ze zasedání ZM Karviné 
konaného dne 31.01.2022, který byl ověřen bez připomínek. 
Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. Předsedající připomněl, že se občané mohou vyjádřit 
ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování.

Ing. J. Wolf - sdělil, že ověřovateli zápisu 25. zasedání Zastupitelstva města Karviné byli navrženi a následně 
schváleni Ing. Radek Podstawka a Mgr. Aleš Hujík.

Hlasování:

Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 592

Ing. J. Wolf - konstatoval, že v programu 25. zasedání Zastupitelstva města Karviné došlo k  těmto úpravám: 
Po jednání schůze RM dne 16.03.2022 byl členům ZM předán na cloud Karviná materiál:
z Odboru ekonomického - doplnění programu č. 1 - „Návrh finančního vypořádání statutárního města 
Karviné za rok 2021“.
Protože tento bod byl uveden v programu 25. zasedání ZM Karviné, nebylo potřeba o jeho doplnění 
hlasovat.
Ing. J. Wolf - zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy nebo připomínky. Protože tomu 
tak nebylo, nechal program 25. ZM Karviné schválit. 

Hlasování:

Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 593

V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat 
výhodu nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou 
zastupuje na základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost 
před zahájením zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové 
zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnení, povinni při jednání 
zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj 
poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní 
výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než 
zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, 
jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý.
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1) Vyřízení interpelace členky ZM Karviné přednesené na zasedání Zastupitelstva města Karviné 
konaném dne 31.01.2022

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu bylo Oddělení Kancelář primátora. Zeptal se, zda jsou 
k vyřízení interpelace nějaké dotazy, připomínky.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 594

Návrh byl schválen.

2) Doplnění programu č. 1 - Návrh finančního vypořádání statutárního města Karviné za rok 2021

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor ekonomický. Návrh finančního vypořádání města 
Karviné za rok 2021 byl projednán na základě požadavků správců rozpočtu s tím, že jednotlivé požadavky byly 
projednány a upraveny ve spolupráci s vedením města. Návrh finančního vypořádání tvořila příloha č. 1 
k usnesení a Rekapitulace rozpočtových opatření schválených radou města byla uvedena v příloze č. 2 
k usnesení. V souvislosti se situací na Ukrajině bylo navrženo posílení ostatních výdajů v oblasti ochrany 
obyvatelstva, a to navýšením rezervy na krizové řízení o 1 mil. korun. Další pomoc ze strany města byla 
schválena na mimořádné radě města před zasedáním ZM, a to v rámci provedeného rozpočtového opatření na 
základě požadavku Odboru majetkového ve výši 530.000,--Kč na dovybavení bytů vyčleněných pro uprchlíky z 
Ukrajiny, kteří zde zůstanou bydlet. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
 

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 595

Návrh byl schválen.

 
 

3) Vyhodnocení Programu prevence kriminality statutárního města Karviná za rok 2021

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byla Městská policie Karviná. V rámci Programu prevence 
kriminality bylo schváleno celkem 8 projektů podpořených z rozpočtu města, 3 z nich byly dotačně podpořeny 
ministerstvem vnitra. Z projektu „Karviná - Asistent prevence kriminality“ byla nevyčerpatelná část státní 
dotace vrácena ministerstvu. Protože projekt „Bezpečně po celý den - besedy pro rizikové skupiny“ nebyl 
realizován v plné míře a projekty „Prázdniny bez úrazu“, „Senioři - bezpečný domov“ a „Hokejbalem proti 
drogám“ nebyly s ohledem na šíření nákazy SARS-CoV-2 a přijatých opatření realizovány vůbec, byla dotace 
vrácena zpět do rozpočtu města.  K předložené zprávě otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
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Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 1 usnesení č. 596

Návrh byl schválen.

4) Obecně závazná vyhláška, kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 9/2021, o stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační s tím, že bylo potřeba příslušnou OZV 
změnit ve smyslu připomínek MV ČR, a to: uvést konkrétní místa pro oddělené soustřeďování komunálního 
odpadu, případně kde lze tuto informaci zjistit. Dále vymezit oblast, v níž se uplatní pytlový systém svozu 
směsného komunálního odpadu, a to alespoň odkazem na webové stránky. K předloženému návrhu otevřel 
diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
 

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 597

Návrh byl schválen.

5) Dotace nad Kč 50.000,-- v sociální oblasti

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor sociální, který obdržel celkem 66 žádostí o dotaci 
na rok 2022. Komise sociální posoudila jednotlivé projekty z hlediska potřebnosti zařízení, počtu uživatelů s 
trvalým pobytem ve městě a zaměření aktivit s tím, že doporučila poskytnout dotace subjektům uvedeným v 
příloze č. 1 k usnesení. K předloženým návrhům otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 598

Návrh byl schválen.

6) Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města Karviná - 3. výzva Kotlíkové dotace, 
žádost o dotaci č. 7

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o uzavření smlouvy 
o poskytnutí dotace z rozpočtu města Moravskoslezskému kraji určenou na spolufinancování projektu 
„Kotlíkové dotace“ ve výši uvedené v návrhu na usnesení. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
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Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 599

Návrh byl schválen.

7) Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města Karviná - 3. výzva Kotlíkové dotace, 
žádost o dotaci č. 8

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednlo se o uzavření smlouvy o 
poskytnutí dotace z rozpočtu města Moravskoslezskému kraji v uvedené výši účelově určenou na 
spolufinancování projektu „Kotlíkové dotace“. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 600

Návrh byl schválen.

8) Poskytnutí dotace Moravskoslezskému kraji v souvislosti s realizací 4. výzvy „kotlíkových dotací"

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o poskytnutí dotace 
příjemci – Moravskoslezský kraj a uzavření smlouvy mezi městem Karviná a Moravskoslezským krajem 
v uvedené výši na spolufinancování kotlíkových dotací občanům Karviné v rámci 4. výzvy „kotlíkových 
dotací". K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 601

Návrh byl schválen.

9) Uzavření Dohody o partnerství s finančním příspěvkem v souvislosti s realizací projektu LIFE - IP 
COALA

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o schválení „Dohody 
o partnerství“ s finančním příspěvkem navrženým pro město Karviná, po jejímž uzavření bude projekt 
realizován v období let 2022 až 2031. Bude rozdělen do 4 fází, realizace jednotlivých projektů bude probíhat 
dle časového harmonogramu a ve spolupráci zodpovědných odborů. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 1 usnesení č. 602

Návrh byl schválen.
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10) Uzavření Společné deklarace o spolupráci na přípravě a realizaci strategického projektu EDEN 
SILESIA 

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Signatáři projektu jsou 
Moravskoslezský kraj, statutárního města Karviná a Slezská univerzita v Opavě. Cílem projektu bude podpora 
obnovy průmyslově poškozené krajiny na území určeném pro udržitelné pěstování rostlin, obnovu původních 
druhů flóry a fauny a návazného využití rekultivované krajiny pro výzkumné, vzdělávací a volnočasové aktivity 
v podobě vybudování výzkumné a vzdělávací infrastruktury. Dodal, že minulý týden krajské zastupitelstvo 
schválilo tuto deklaraci a také částku 20 mil. Kč na studii proveditelnosti projektu. Byl přesvědčen, že tento 
projekt bude obrovskou příležitostí pro Karvinsko, v budoucnu může Karvinou posunout směrem dopředu. 
Protože je projekt zcela na začátku, bude vyžadovat ještě mnoho úsilí a potřebné spolupráce uvedených 
subjektů. Pro ilustraci bylo představeno prezentační video. Následně k  předloženému projektu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 603

Návrh byl schválen.

11) Návrh na uzavření dodatku č.1 ke smlouvě č. SML/2976/2021

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Předmětem smlouvy bude 
poskytnutí účelové dotace určené k úhradě uznatelných nákladů projektu spočívajícího ve zpracování 3D 
vizualizací prvotní architektonické vize projektu EDEN Silesia. Protože v rámci konzultací bylo vyhodnoceno, 
že náklady na projekt nebudou neinvestiční, jak bylo původně v žádosti uvedeno, ale investiční, Slezská 
univerzita požádala město Karviná o změnu uzavřené smlouvy. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 604

Návrh byl schválen.

12) Návrh na uzavření smluv o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu statutárního města Karviné v roce 
2022

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o uzavření smluv o 
poskytnutí účelové dotace mezi městem Karviná a jednotlivými příjemci dotace uvedenými v příloze č. 1 -  4 k 
usnesení. K předloženým návrhům otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Mgr. Z. Klusová - vznesla dotaz, zda došlo k vyčlenění uvedených finančních prostředků z 
dotačního programu "Podpora tělovýchovných a sportovních aktivit pro rok 2022" a jaký je celkový roční 
předpokládaný nebo obvyklý úhrn této dotace určený pro Městský fotbalový klub s tím, že neměla na mysli děti 
a mládež.

Ing. J. Wolf - vysvětlil, že první smlouvy v rámci tohoto dotačního titulu již byly schvalovány na zasedání ZM 
v lednu s tím, že v rozpočtu města na rok 2022 byly tyto částky uvedeny zcela přesně. Dodal, že byly schváleny 
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čtyři prioritní položky, tedy pro fotbal, házenou, Májovák a Permoník. Řekl, že na dnešním zasedání schvaluje 
zastupitelstvo pouze uzavření smluv o poskytnutí dotace s uvedenými příjemci. 
Ing. J. Wolf - k bodu programu oznámil před hlasováním střed zájmu.
  
Protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 1 usnesení č. 605

Návrh byl schválen.

13) Návrh na poskytnutí dotací v rámci dotačního programu Podpora tělovýchovných a sportovních 
aktivit pro rok 2022

Ing. J. Wolf - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Jednalo se o poskytnout dotace 
v rámci uvedeného dotačního programu a uzavření smluv o poskytnutí účelové dotace mezi městem Karviná a 
jednotlivými uvedenými příjemci dotace v příloze č. 1 k usnesení. K předloženým návrhům otevřel diskuzi. 
 
Diskuze:
 
Mgr. Z. Klusová - protože nemají žádného zástupce ve Komisi sportovní, zeptala se, zda jsou daná nějaká 
kritéria, podle kterých uvedená komise rozhoduje o výši poskytnuté dotace danému žadateli. Tedy podle čeho 
se určuje výše této dotace.
Mgr. A. Bizoń - potvrdil, že o výši dotace rozhoduje Komise sportovní v souladu s kritérii vyhlášenými v 
podmínkách dotačního programu s tím, že jsou k dispozici k nahlédnutí na Odboru školství a rozvoje.
p. R. Slíva - nahlásil střet zájmu k tomuto bodu programu.

  občan města - řekl, že měl stejný dotaz, který přednesla Mgr. Klusová týkající se kritérií 
určených k rozdělování výše dotace. Tedy, zda se bere v úvahu úspěšnost daného klubu, počet členů, úspěšnost  
nebo velikost základny apod.  Tím pádem dostal odpověď, že kritéria, podle kterých Komise sportovní 
rozhoduje, jsou na daném odboru k nahlédnutí. Poukázal na nesoulad, že mezi 26 žadatelů bylo 
rozděleno 7.400.000,-- Kč, ale v návrhu rozpočtu města byla uvedena částka 8.600.000,-- Kč. 
Mgr. Z. Klusová - požádala, aby byla na webových stránkách města Karviné, v sekci komise RM – Komise 
sportovní zveřejněna tato kritéria, na základě kterých Komise sportovní rozhoduje o výši poskytnuté dotace 
klubům nebo oddílům v rámci dotačního programu Podpora tělovýchovných a sportovních aktivit.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 1 usnesení č. 606

Návrh byl schválen.

14) Dodatek č. 3 k Zřizovací listině Regionální knihovny Karviná, příspěvkové organizace

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje. Předmětem bude: a) změna ve 
struktuře organizace, kdy dojde k zrušení Knihařské dílny na adrese Kosmonautů 618/31, Karviná-Ráj, b) 
změna Přílohy č. 2 - "Vymezení doplňkové činnosti organizace v návaznosti na zrušení knihařské dílny". 
Dodatek č. 3 nabude účinnosti dnem 21.03.2022. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
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Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 607

Návrh byl schválen.

15) Dodatek č. 5 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Družby, 
Karviná, příspěvková organizace

Ing. J. Wolf - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor školství a rozvoje s tím, že o změnu formou dodatku 
požádal Odbor majetkový. V souvislosti se zápisem stavby - budovy dílen do katastru nemovitostí bylo 
zapotřebí provést změnu v geometrickém určení hranic pozemků. Dodatek č. 5 nabude účinnosti dnem 
21.03.2022. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.
 
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 608

Návrh byl schválen.

16) Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku evidovaného na účtech 021 – stavby a 
031 – pozemky u příspěvkové organizace Sociální služby Karviná zřízené statutárním městem Karviná 
za rok 2021

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 609

Návrh byl schválen.

17) Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku evidovaného na účtech 021 – stavby a 
031 – pozemky u příspěvkových organizací zřízených statutárním městem Karviná za rok 2021

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 610

Návrh byl schválen.
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18) Schválení investičního záměru přípravy a realizace akce „Lávka přes Olši v Karviné–Starém Městě"

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 611

Návrh byl schválen.

19) Převod části pozemku p. č. 501/40 v katastrálním území Ráj, obec Karviná

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. K předložené majetkové záležitosti 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
p. P. Letocha -  upřesnil, že v návrhu na usnesení bylo uvedeno, že záměrem města je  nepřevést z vlastnictví 
města Karviné uvedený pozemek a dále nepřevést ani nepronajmout pozemky nebo část pozemku z vlastnictví 
města Karviné za účelem vybudování nových parkovacích míst pro osobní automobily. V této souvislosti u
pozornil na nedostatek parkovacích míst ve městě, hlavně na sídlištích. Vznesl proto dotaz, zda město uvažuje o 
možnosti řešení uvedeného problému vybudováním tzv. rezidenčního parkování v místě bydliště nebo v jejich 
blízkosti, nebo jakou strategickou formu zvolí město do budoucna k řešení dané problematiky.

Ing. L. Raszyk - uvedl, že město zpracovává Plán udržitelné mobility (PUM), v rámci kterého bude řešena také 
problematika parkování. Na základě vyhodnocení budou stanovena určitá doporučení, která budou následně 
koncepčně řešena a realizována.
Ing. J. Wolf - dodal, že za posledních 10 let město vybudovalo 1 500 parkovacích míst. Protože počet aut 
neustále přibývá, je parkovacích míst stále nedostatek. Na základě získaných výsledků z uvedené koncepce 
bude nutné stanovit nějaký cíl a další postup, který již bude řešit a realizovat nové zastupitelstvo, tedy i 
možnost tzv. rezidenčního parkování. 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 612

Návrh byl schválen.

20) Nabídka na odkoupení pozemku p. č. 282 v kat. území Karviná-město

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. Dodal, že zastupitelstvo schvaluje, že 
není záměrem města nabýt předmětný pozemek. K předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 613
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Návrh byl schválen.

21) Nabídka k využití předkupního práva – p. č. 303 v kat. území Darkov

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. Dodal, že záměrem města není využít 
předkupního práva k uvedenému pozemku a nezrušit zápis předkupního práva ve prospěch města Karviné. 
K předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 614

Návrh byl schválen.

22) Převod souboru pozemků - p. č. 3110/2 a další v k. ú. Karviná-město - 2. část

Ing. J. Wolf - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor majetkový. Upřesnil, že se jedná o pozemky u 
bývalého OSP s tím, že prodej první části těchto pozemků byl schválen na minulém zasedání ZM s tím, že i 
prodej druhé části pozemků bude schválen za stejných podmínek. K předložené majetkové záležitosti otevřel 
diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 615

Návrh byl schválen.

23) Nové interpelace členů ZM

 
Na 25. zasedání ZM Karviné nebyly podány žádné nové interpelace členů ZM.
 
 
 

24) Různé - MMK

p. P. Letocha - poděkoval vedení města za to, jak se postavilo k situaci na Ukrajině, symbolicky vyvěsilo na 
Radnici ukrajinskou vlajku a aktivně se zapojilo do pomoci, která je v současné době hodně důležitá. Ocenil 
koordinaci a kooperaci s ostatními neziskovými organizacemi. Požádal o podání základních informací, tedy o 
tom, kolik zde máme v současné době uprchlíků přímo z Ukrajiny, případně, jak se řeší vzdělání dětí nebo 
jakým způsobem probíhá spolupráce s Úřadem práce Karviná.
PhDr. R. Nogol, MPA - tajemník - podal pouze základní informace, protože se daná situace stále vyvíjí. Celý 
proces zasahuje do spousty oblastí. Město bezprostředně zajišťuje určité oblasti, v návaznosti na to i 
příspěvkové organizace města. V současné době je na kolejích OPF ubytováno 108 osob. Je podepsána smlouva 
mezi Správou účelových zařízení a OPF, kde se podařilo průběžně umístit několik dalších desítek lidí, kteří zde 
nezůstali, ale pokračovali dále. Prostřednictvím krajského centra je v Karviné integrováno zatím 9 osob a 43 
dalších osob, které jsou registrovány na městském informačním centru. Znamená to, že ve městě jsou tři 
skupiny těchto osob. S první skupinou osob má město bezprostřední kontakt a vykonává pro ně sociální práce a 
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zajišťuje spoustu služeb. Následně pro ty osoby, které zde přicestovaly soukromě, např. za svými partnery, 
začíná město rovněž vykonávat různé zprostředkování. Dne 04.03.2022 byla přivítána první skupina uprchlíků 
na kolejích OPF s tím, že už od 28.02.2022 pro ně město vykonává různé činnosti. Od tohoto data spontánně 
začala probíhat sbírka humanitární pomoci, která již byla ukončena s tím, že tato sbírka byla primárně určena 
pro ty osoby, které se začaly v Karviné nějakým způsobem orientovat. Pro potřebu krajského úřadu řeší město 
vhodné lokality a kapacity pro jejich další umístění. Ve městě je to ZŠ Borovského, pro případ tzv. nouzového 
ubytování, a to v tělocvičně. Vše je zatím v řízení s tím, že v příštím týdnu budou tato jednání pokračovat. Do 
této činnosti se zapojil také Úřad práce v Karviné, kde organizuje město prostřednictvím kontaktů urychlené 
projednávání případů ve skupinách. Měl za to, že je tato spolupráce dobře nastavena. Řada osob už tímto 
systém prošla s tím, že od tohoto týdne začnou mít nárok na novou humanitární dávku. Začíná se také řešit 
dlouhodobý pobyt těchto osob, které se budou zhruba v příštím týdnu ubytovávat asi v 8 vytypovaných bytech 
města a v dalších 8 bytech společnosti Heimstaden. V této souvislosti bude potřeba řešit také materiální pomoc. 
Jsou připravovány skladovací prostory pro sbírku nábytku s tím, že vše je zatím ve stádiu příprav. Dosud není 
zřejmá přesná organizace této činnosti. V neposlední řadě řeší město umísťování dětí do škol. Byla propočítána 
teoreticky možná kapacita na území ORP, je to zhruba 300 osob. Dosud však na to není město technicky ani 
materiálně připraveno. Na další dotazy byl připraven odpovídat.
Ing. J. Wolf - poděkoval všem pracovníkům úřadu, hlavně zaměstnancům OSo a panu tajemníkovi za práci, 
kterou dosud v této záležitosti provedli a i nadále provádějí. Poděkoval také za pomoc všem příspěvkovým a 
neziskovým organizacím, které se do této činnosti zapojili.

25) Různé - občané

  občan města - vystoupil k problematice OpenData včetně prezentace, která byla přiložena 
k zápisu. Vyjádřil se k různým oblastem,  a to k problematice Odpadů, Zasedání ZM - účast členů na 
jednotlivých jednáních a hlasování, Agendového systému, Portálu občana a Dopravy včetně parkování.
Nejdříve se vyjádřil k oblasti týkající se problematiky "Odpadů" s tím, že v zákoně o odpadech v § 60 odst. 4 
bylo uvedeno: "Obec je povinna informovat nejméně jednou ročně způsobem umožňujícím dálkový přístup o 
způsobech a rozsahu odděleného soustřeďování komunálního odpadu, využití a odstranění komunálního 
odpadu a o možnostech prevence a minimalizace vzniku komunálního odpadu. Nejméně jednou ročně obec 
zveřejní způsobem umožňujícím dálkový přístup kvantifikované výsledky odpadového hospodářství včetně 
nákladů na provoz obecního systému“. Vyjádřil se k doporučení "Sdružení místních samospráv" s tím, že 
zveřejnění nebylo přesně stanoveno, ale ideálně by to mělo být do 31. března daného roku. Dále uvedl, jakým 
způsobem má být s jednotlivými složkami následně nakládáno (využití, či odstranění). Jaké množství 
jednotlivých složek komunálního odpadu (papír, plast, atd.) obec vyprodukovala v předchozím roce, jaké 
náklady s tím měla (v Kč za tunu) a jaké jsou celkové náklady na odpadové hospodářství obce. Dodal, že 
nesplnění povinností představuje přestupek, který je možné sankcionovat až do výše 100.000,-- Kč. Vznesl 
dotaz, zda s tím město Karviná nějakým způsobem již pracuje a zda tyto informace zveřejňuje. Všiml si, že 
zveřejňuje data týkající se zastupitelstva města.
Ve své prezentaci se věnoval také této oblasti. Na základě uvedených dat získal informace týkající se docházky 
od 04/2019 - 12/2021, kdy se konalo 16 zastupitelstev. 13 ze 41 zastupitelů mělo 100 % docházku, což je 31 % 
zastupitelů, 32 zastupitelů mělo alespoň 90 % docházku, což je 78 % zastupitelů a 4 zastupitelé měli 
neomluvenou docházku. V rámci projednávaných bodů se zaměřil také na hlasování, kdy 14.943 zastupitelů 
bylo pro, 288 se zdrželo a  258 bylo proti. Z uvedených dat a z pohledu celkového hlasování vyplynulo, že zde 
nebyl nikdo, kdo by byl proti všemu. Tedy proti tomu, co bylo navrhováno ke schválení. Jedním z důvodů, proč 
nedochází k většímu otevření dat, je nějaká uzavřenost těchto systémů. Vytáhnout z nich potřebná data bývá 
často velkým problémem. Na základě těchto zkušeností se věnoval oblasti "Agendový systém". V této 
souvislosti uvedl, že na městě byl aplikován nový systém VERA. Při pohledu na veřejnou zakázku a na 
smlouvu, která byla se společností VERA uzavřena, nebylo v části ekonomického systému definováno, že tyto 
jednotlivé agendy by měly být datově otevřeny. Tato protokolová část byla definována až dále, a to v části 
"Portál občana" pro výměnu informací. Digitalizace způsobuje datové výstupy, což nevede k tomu, aby se papír 
ušetřil. Na některých případech provedl srovnání datové otevřenosti vs tiskové výstupy. Absence datové 
otevřenosti může způsobit také to, že se MMK nemusí k některým datům dostat. Musí následně žádat 
dodavatele o generování dalších dodatků. Jako příklad uvedl dodatek propojení  programů VERA vs VITA.
Dále se věnoval oblasti "Portál občana", který by měl být spuštěn koncem března 2022, což mu bylo potvrzeno 
ze strany MMK. V této souvislosti provedl srovnání s jinými městy, a to jak mají vyřešen "Portál občana" přes 
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firmu VERA. Nebyl přesvědčen, že se jedná o jeden z nejlepších systémů. Dodavatele VERA má např. 
Kopřivnice, Velké Meziříčí, Kolín. Dodavatele Gordic má Blansko, Moravskoslezský kraj a dodavatele 
DATRON mají Říčany a Pelhřimov s tím, že mu připadal nejlepší. 
Poslední oblastí, které se věnoval, byla "Doprava". Z "Plánu udržitelné mobility" bylo zřejmé, že 70 % emisí z 
dopravy tvoří automobily, protože je jich velké množství, nikoliv kamionová doprava. Z průzkumu statické 
dopravy, který je veřejně přístupný, vyplynulo, že každou noc je v Karviné 2 tis. volných parkovacích míst v 
uliční síti + 1,6 tis. na velkoplošných parkovištích u nákupních center. Celková kapacita parkovacích míst je 
tedy 9,6 tis., z tohoto počtu je 1/3 každou noc volná. Proto bychom neměli mít s parkováním problém, pouze v 
některých lokalitách, což způsobuje také nelegální parkování - cca 20 %. Problém viděl také v tom, že je 
parkování zdarma. Z uvedeného průzkumu dále vyplynulo, že  50 % domácností v Karviné auto nemá.
Zajímalo ho, zda v rámci "Plánu udržitelné mobility" může město navrhovat nějaké změny, které by mohly 
přispět ke změně dopravního chování. Řekl, že ze zákona má město od 01.01.2022 možnost čerpat z fondu 
kulturních a sociálních potřeb příspěvek na dopravu do zaměstnání. Uvedl, že vyhláška č. 114/2002 Sb. byla 
aktualizovaná, doplněná o § 5, na základě kterého lze státním zaměstnancům z fondu přispívat na dopravu do a 
ze zaměstnání pravidelnou hromadnou dopravou osob. Zeptal se, zda toho město využívá.  
Ing. J. Wolf – poděkoval za příspěvek s tím, že panu Chorzempovi doporučil, aby se v řešení některých 
záležitostí obrátil na vedoucího oddělení informatiky MMK, se kterým by danou problematiku z hlediska dat 
podrobněji projednal. Protože se jedná o odborné věci, zastupitelstvo se tím nebude podrobně zabývat.

  občan města - na závěr svého vystoupení v rámci osvěty věnoval ředitelce RKK knihu 
"Města budoucnosti", kterou si může kdokoliv vypůjčit a prostudovat, a získat tak představu, jak by to mělo 
fungovat.
 
 
 
 

občan města - přednesl svůj příspěvek týkající se investic do přírody a krajiny s tím, že v 
rozpočtu města bylo na to vyčleněno pro letošní rok 27 mil. Kč. V této souvislosti vznesl dotaz k revitalizovaní 
plochy u OD Prior, neboť v rozpočtu města na rok 2022 tuto částku nikde nezaregistroval.
Ing. J. Wolf - řekl, že financování této investiční akce bylo schváleno z přebytku hospodaření za rok 2021, 
která byla schválena na dnešním ZM. 

 občan města - dále poukázal na vykácené stromy v oblasti kolem Bělidla. Zeptal se, zda kácení 
stromů nějak souvisí s probíhající stavbou obchvatu.
Ing. J. Wolf - vysvětlil, že se jedná o akci pořádanou ministerstvem financí pod názvem "Revitalizace, čištění a 
odbahnění areálu Lodiček".

  občan města - vyjádřil se také k investiční akci pod názvem "Lávka přes Olši v Karviné–Starém 
Městě", která byla dnes odsouhlasena na ZM. Souhlasil s tímto záměrem, neboť v těchto místech lávka schází s 
tím, že bude mít mimo jiné také návaznost na cyklostezku.
Poslední připomínku měl k tzv. rezidenčnímu parkování ve městě, které možná v nějakých velkých městech 
funguje. Nedokázal si však představit, že se u nás vybuduje pro cca 200 aut a v daném domě bydlí cca 300 
obyvatel. Zajímalo ho, kde bude parkovat těch zbývajících 100. Souhlasil, že v Karviné je nedostatek 
parkovacích míst v sídlištní zástavbě, dostatek jich je pouze u větších obchodních center, která jsou dosti 
vzdálená.
 
 
 

   občanka města- vznesla připomínku týkající se parkování a zeleně. Nejenže poukázala 
na nedostatek parkovacích míst na sídlištích ve městě, ale i na to, že občané často řeší parkování svých vozidel, 
kde se dá. Tedy i na trávníku nebo půl metru od kořene stromu, který tím poškozují. Měla za to, že to není 
pouze věcí města Karviné, ale i občanů, jak se k přírodě staví.

Vznesla dotaz, zda by nebylo možné od občanů, kteří parkují svá vozidla ve městě, vybírat nějaký 
poplatek, např. 100,-- Kč za měsíc s tím, že za tyto peníze by bylo možné následně budovat nová 
parkovací místa nebo opravovat komunikace. Dodala, že jsou parkovací plochy mnohdy budovány i na úkor 
zeleně.
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V rámci projednávání a prostudování návrhu změny č. 2 Územního plánu města Karviné zjistila, že město 
v rámci této změny uvažuje o výstavbě parkovacích domů, a to o jednom v Karviné-Novém Městě a 
druhém v Karviné-Hranicích. Protože v uvedeném materiálu nebyla uvedena jejich přesná lokalizace, 
zajímala se o konkrétní místa v těchto městských částech.  Dodala, že i tato parkovací místa budou vznikat 
na úkor zeleně. Přestože je to složité, město by mělo v souvislosti s rekonstrukcí, údržbou nebo se zřizováním 
nových inženýrských sítí pamatovat také na to, kudy vedou. Domnívala se, že by bylo vhodné, aby byly sítě 
vedeny v nějakých koridorech, protože většinou až v době nějaké výstavby se zjistí, že sítě nejsou v projektech 
zakresleny vůbec nebo špatně.
Dále uvedla, že některá vozidla stojí na parkovištích velmi dlouho s tím, že nikdo s nimi nejezdí.  Měla za to, že 
by mělo město Karviná provádět i tuto kontrolu a vozidla, která jsou převážně nepojízdná, nechat přemístit na 
odstavná parkoviště, pokud ve městě nějaká taková jsou.  Přestože parkoviště u obchodních center jsou často 
prázdná, určitě se nikomu z občanů nechce parkovat tak daleko od svého domu. Proto její dotaz zněl, co bude 
město dělat pro to, aby se dala skloubit dohromady zeleň s mobilní dopravou ve městě.
Ing. J. Wolf - řekl, že problém s parkováním vozidel ve městě není jen v Karviné, ale téměř ve všech větších 
městech v ČR. Řekl, že zájmem města není řešit parkovací plochy na úkor zeleně, do které vynakládá nemalé 
finanční prostředky z rozpočtu města. Nedostatek parkovacích míst je dán také tím, že ve městě parkuje plno 
firemních nebo přespolních aut. Problematika parkovacích domů byla řešena také na zastupitelstvu s tím, že 
byly následně prováděny nějaké průzkumy. Pokud by však nebyly před daným domem nebo nejlépe zadarmo, 
nebyl by o ně velký zájem. Na závěr uvedl, že danou problematiku bude potřeba řešit s tím, že se jí bude muset 
zabývat už nově zvolené zastupitelstvo města, a to na základě studie, která bude letos dopracována.
 
 

 
 
Ing. J. Wolf - protože byly projednány všechny body programu, jednání 25. zasedání Zastupitelstva města 
Karviné ukončil.
 
 
Řekl, že na dalším zasedání ZM se zastupitele sejdou v pondělí 02.05.2022 v 17:00 hodin ve velkém sále OPF 
Karviná.
 
 
 Ing. Jan Wolf, v. r.
...............................
Ing. Jan Wolf
primátor
 
  
  
Ověřovaté zápisu:
 
 Ing. Radek Podstawka, v. r.
..................................
 Ing. Radek Podstawka
 
 
 Mgr. Aleš Hujík, v. r.
..................................
Mgr. Aleš Hujík
 
 
Zapsala: Jana Nekardová, v. r., zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 28.03.2022
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